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Referat af Skolebestyrelsesmøde  
d.  6. maj kl. 17.30 – 20.00 i personalerummet  
 

Deltagere 
Søren Damsgaard, Christina Andersen, Kathrine Havelund, Marie Bjerre, Anette Bruun Rasmussen, Allan Dørr, Stine Øllegaard Raaby Magnussen,  Pia 
Bendixen, Anna Falk 8.a, Julie 8.b, Gitte Kondrup 
Referent: Pia Bendixen 
Forplejning: smørrebrød , kaffe/te, vand og Christinas hjemmebagte kage 
Afbud: Louise Kragh Petersen, Helle Bull, Marie Bjerre 

 

OBS!! 

BRUG INDGANGEN V. AULA (indkørsel fra Møllevej) 

 

Tema Sagsfremstilling 
 
1. 
Gennemgang af dagsorden 

 
Søren gennemgik det fremragende program, der er på dagsordenen, der efterfølgende blev  
godkendt. 

 
2. Økonomi 
 
Bilag:  

- Styringsværktøj 24 og 
detailbudgetbudget  
 

 
- Opfølgning på budget 24 og prioriteringer 
- Drøftelse af bestyrelsens rolle i forhold til økonomiske politiske budskaber 

 
Gitte gennemgik vores styringsværktøj, der viser, at vi ikke afviger budgettet.  
 
Som det ser ud lige nu, så tyder det på, at vi afvikler mere af det lovede af vores gæld, men det er stadig 
meget tidligt at spå om. 
 
Vi har oplevet en stor stigning i skoleudsættelser i det kommende skoleår i forhold til elever, der starter i 
børnehaveklasse. Det bliver tre små klasser. 
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Genopretningsplanen er blevet godkendt. 
 
Det er lidt ærgerligt at politikerne ikke vil være med til at tale økonomi. Det virker som om, de ikke tør røre 
emnet. 

3.  Normer og ordensreglement 
 
Bilag: Normer og ordensreglement - 
udkast  
 
https://www.retsinformation.dk/api/p
df/223929 

 
Det er blevet tilrettet efter sidste drøftelse. 
Der er nogle tilføjelser: 

 Under rygning skal snus og e-cigaretter tilføjes 
 Hvor der står lærere skal pædagogerne også tilføjes 
 Slik og energidrikke er ikke tilladt på skolen. Slik kun ved særlige lejligheder, som ex. fødselsdag. 

 
Kunne man sende normer og ordensreglementet ud til forældrene og evt. hænge det på skolen på 
udvalgte steder? 
 
Forslag om at lave en elevversion, så det ikke bliver et tungt dokument. 
 
Kunne vi tage et punkt hver måned, som var månedens fokus ex. i denne måned øver vi os i at have en god 
omgangstone og tale pænt til hinanden. 
Kunne man udvælge nogle af punkterne og få lavet nogle børnetegninger dertil, som så kunne hænges op. 
 
Udkastet godkendes med de tre ovenstående tilføjelser. 
 

4. Årsberetning 
 
https://www.vissenbjergskole.dk/fakta-
og-information/skolebestyrelsen 
 
 

 
Input til Årsberetning:  
 

- Økonomi 
- Analoge fællesskaber 
- Børnehaveklasse versus 0. klasse 
- Synlig bestyrelse 
- Skolebestyrelses valg 
- Normer og adfærd 
- Trivsel 
- Dialogmøder 
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- Skoleudviklingssamtaler 
 
Punkter til 2024 – 2025 
 

- Synlig bestyrelse 
- Ny folkeskoleaftale 

 
 
Pause 

 
- Vi spiser sandwich og hygger  

 
5. Bevægelse i undervisningen 
 
Tilsyn 
 
Bilag: Sundhed 
 
 

 
Med den nye folkeskoleaftale der bliver lovkravet om 45 min bevægelse om dagen sløjfet.  
 
Vi skal have evalueret på den aftale, der er om mindst to brain-breaks om dagen. 
Vi har forsøgt at få bevægelse ind i den faglige undervisning. 
Vi har motorikbaner. 
På den måde gør vi mere end der står. 
 
Anna (elevrådsrepræsentant) føler ikke at det er noget, der praktiseres så meget i udskolingen, i hvert fald 
på 9. årgang, der er ifølge lærerne ikke tid til det. Anna føler ikke at hun haft et behov for det i 
udskolingen. En ide kunne være at eleverne måtte tage 5 min. når der er behov for det. Indtrykket er dog, 
at både 7. og 8. årgang praktiserer det i nogen grad. 
 
Der spørges ind til om man må tage madpakken med ud i frikvarterne. Sundhedsrådet er i gang med 
arbejde med, hvordan man spiser på de forskellige årgange. 
 
I det kommende skoleår skal vi have lavet et princip bevægelse i undervisningen, samt en dialog om kost 
og madpakkekultur. 
 

6. Mental trivsel/psykologisk tryghed 
 

- Eleverne 
- Personalet 

 

Som opfølgning på bestyrelsens fokus på mental trivsel fortæller skolen om, hvordan der aktuelt arbejdes 
med området - både hos elever og personale. 
 
I forhold til eleverne har vi meget fokus på at få skabt nogle rolige og trygge rammer 

- Trivsel er noget vi taler om 
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- Trivsel er et fast punkt på vores læringskonferencer. 
- På nogle årgange tages der pige og drenge snakke. 
- Rigtig mange der har klassens tid 
- Prøver at opmuntre til de kvaliteter, som de forskellige elever har – styrkebaseret tilgang for at 

styrke selvværdet 
- Oplevelse af at vi stille og roligt bevæger os fra individfokus til fællesskabsfokus. 

 
I forhold til personalet så er noget givet fra Assens Kommune 

- Vi har en sundhedsordning (psykolog, fys/ergo) 
- Forløb om psykologisk tryghed, som MED udvalget har været på kursus i. Det arbejder vi løbende 

med. 
- Trivselsmåling der viser, at der er nogle dynamikker, som der skal arbejdes med. Det komme 

kommunens HR afdeling og hjælper med. 
- Fokus på medinddragelse af personalet – her har vi arbejdet meget med gennemsigtighed. Vi 

lægger alle processer frem. 
- Omsorgssamtaler, hvis man har drypvis sygefravær eller hvis man er syg mere end 10 dage. 
- MUS samtaler. 
- Gitte har møde med TR hver uge, så vi kan tage tingene i opløbet. 

 
 

 
7. Nyt fra elevrådet 

 
 Elevrådet har lige afholdt skolefest både for mellemtrinnet og for udskolingen. Begge dele var en 

stor succes. 
 Elevrådets brevkasse er kommet op og hænge sammen med billeder af hele elevrådet. Den bliver 

allerede rigtig godt brugt. 
 Der mangles noget kongeasfalt til rulleskøjter og løbehjul. 

 
 
8. orientering 
 
Hvad rør sig blandt personalet? 
 
Hvad rør på sig i 
kommunen/politisk/økonomisk/lokalt 

 
 
 
Louise, Helle: 

  
 

Gitte: 
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Hvad rør sig i støtteforeningen/i 
lokalsamfundet/blandt 
skolebestyrelser…? 
 
 

 Fagfordeling – på godt og ondt. Der er ikke meget elastik, så det er et svært puslespil at få til at gå 
op. 

 Indskolingen har haft emneuge ”Miniby”. Det var en super god uge. Ingen konflikter og børnene 
tog ansvar. 

 Økonomi fylder 
 Afgangsprøver er under afvikling. 
 Sidste skoledag den 17. maj 2024.  
 Skolebestyrelsesvalg – det ser ud til, at nu er der fundet en bestyrelse, der konstituerer sig den 27. 

maj 2024. Vi skal dog ud at finde et par suppleanter  
 
Bestyrelsen: 

 Søren og Stine har været til fejring af folkeskolen på Munkebjerg skolen. Et rigtig godt 
arrangement. 

 
 

8. Eventuelt  
Sager, der skal behandles på bestyrelsesmødet, skal være formanden i hænde minimum 8 dage før mødet, 
så det er muligt at omprioritere sagspunkterne på dagsordenen. Kan det ikke vente, kan der indkaldes til 
ekstraordinært bestyrelsesmøde. 

 


